
31. Initiativsag - Fleksjobs på kommunale arbejdspladser (B)
Sagsnr.: 24-011193 Åbent

Kompetence
Byrådet.

 

Beslutningstema
Byrådsmedlem Thomas Clausen, Enhedslisten, har den 16. juni 2024 via sin initiativret ønsket, at
byrådet tager stilling til sag om oprettelse af fleksjobs på kommunale arbejdspladser.

 

Indstilling
Byrådsmedlem Thomas Clausen, Enhedslisten, indstiller

1. at direktionen drager omsorg for, at der på kommunale arbejdspladser oprettes fleksjobs til
borgere med nedsat arbejdsevne, navnlig til ansatte med nedsat arbejdsevne som følge af en
arbejdsskade på den kommunale arbejdsplads.

2. at direktionen drager omsorg for, at oprettelsen af fleksjobs på kommunale arbejdspladser ikke er
afhængig af en vurdering af den enkelte kommunale virksomheds økonomiske forhold.

Sagens indhold
Medarbejdere, som af den ene eller anden grund har fået nedsat arbejdsevne, men som gerne vil og
kan fortsætte med at arbejde inden for deres fag, skal i højere grad, end det er tilfældet i dag, have
mulighed for at komme i fleksjob så hurtigt som muligt. Dette gælder i særlig grad medarbejdere,
som har været ude for en arbejdsskade på en kommunal virksomhed.

I forvejen er der mange, som arbejder på nedsat tid på de kommunale arbejdspladser, eksempelvis
på kommunens plejecentre og i hjemmeplejen. Således oplyste forvaltningen tidligere på året, at
88,8 procent af de ufaglærte og 85,8 procent af de faglærte på plejecentrene er deltidsansatte,
forstået som ansatte med mindre end 37 timer om ugen. 16,9 procent af de ufaglærte og 0,8 procent
af de faglærte har mindre end 11 timer om ugen. Taloplysningerne var forsynet med denne
bemærkning:

”For at sikre effektiv drift er der behov for flere deltidsansatte end fuldtidsansatte, for at sikre
dækning af opgaver ved spidsbelastningstidspunkter kan dækkes, samtidig med at der er færre
personaler i fremmøde på de tidspunkter hen over døgnet, hvor der ikke er
spidsbelastningsperioder.”

Kommunens plejecentre vil være et godt sted at begynde med en ændret tilgang til brug af fleksjobs.

Ifølge bilag 2 til mødet i byrådets Erhvervs-, Beskæftigelses- og Uddannelsesudvalg den 13. maj
2024 var der 237 borgere på ledighedsydelse i januar 2024. På samme tidspunkt var der 1.342
borgere på sygedagpenge. Heraf vil der være borgere med nedsat arbejdsevne, som gerne vil
arbejde videre på nedsat tid inden for deres fag.

 

Retligt grundlag
Byrådsmedlemmernes ret til at indbringe en sag for Byrådet følger af §11 i styrelsesloven.

 

Økonomiske og personalemæssige konsekvenser
Ingen bemærkninger.

 



Tværgående konsekvenser
Ingen bemærkninger.

 

Sagens videre forløb
Ingen bemærkninger.

Beslutning i Byrådet den 24. juni 2024
Fraværende: Ali Yavuz (A), Jørgen Grüner (F), Sofie Janning (A), Troels Christensen (C)

Byrådet besluttede at sagen oversendes til behandling i Erhvervs- Beskæftigelse- og
Uddannelsesudvalget.


